



## Dagsorden

**Skolebestyrelsesmøde 106**  
**Tirsdag den 27.04.2023 kl. 17:00-20:00**

Birkerød Parkvej 12  
3460 Birkerød  
www.Birkerødskole.dk  
Dato: 18.04.2023

Til stede: Jakob Lage Hansen (JL), Asger Nyman Christiansen (AC), Kim Segelcke (KS), Mette Menander (MM), Louise Kambjerre Scheel (LS), Caroline Schousboe (CS), Tobias Bruun Hansen (TB), Zahra Al-Muaijel (Elevråds-formenneske), Mikkel Regenov-Pedersen (MP) - Referent

Fraværende: Annemette Bo Remmen (AR), Christina Maria Ørsted Clemmensen (CC), Søren Hyldgaard (SH) Anna Lykkegaard (AL), Silje Dugbæk (Elevråds-næstformenneske)

Mødeleder: Jakob Lage Hansen

(O): Orienteringspunkt, (D): Drøftelse, (B): Beslutningspunkt.

<b>Pkt. 1 (B) JL</b> <b>Godkendelse af dagsorden</b>	Godkendt
<b>Pkt. 2 (B) JL</b> <b>Godkendelse af referat fra 15.03.2023</b>	Godkendt
<b>Pkt. 3 (O) 30 min</b> <b>Meddelelser</b>	<p><b>Ledelse og medarbejdere:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• To opsigelser der er dækket godt ind med læreruddannede</li><li>• Stillingerne slås op og søges besat til skoleårets start</li><li>• Skoleudviklingssamtale afholdes til 17. maj som erstatning for kvalitetsrapport. På baggrund af en større datapakke. Drøftede enkelte datapunkter som der er fokus på – science afgangsprøver og elevernes fravær.</li><li>• Trukket afgangsfag: skriftligt engelsk, kristendomskundskab, historie og geografi, biologi og fysik/kemi.</li><li>• Maj-børn starter lige om lidt.</li><li>• Alarm på onsdag – midt i afgangsprøven</li><li>• BSU har været på besøg for at se og høre om, hvordan vi arbejder digitalt på Birkerød Skole</li></ul> <p><b>Elevrådet:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Rudersdal Fælleselevråd (RFE) har afholdt møde: Idé om fleksibel skoledag pitchet for</li></ul>

skoleledelserne. Gode erfaringer om fleksibel skoledag indhentet. - mange positive resultater fra andre steder!

#### **Formanden:**

- Konservative har inviteret til møde om fremtidens folkeskole, og debat om, hvordan skal skolerne i Rudersdal se ud i fremtiden.
- Skoleforum har holdt møde:  
Vikar-dækningen var det store tema. Data blev gennemgået for at blive klogere på årsager på vikar-forbruget på skolerne. Gode forklaringer på forbruget som stemmer overens med den drøftelse på vores eget bestyrelsesmøde.  
Fælles opmærksomhed på dygtiggørelse af vikarer.

Derudover snak om etablering af forældreråd og elevråd på de sammenlagte skoler. En drøftelse der ikke rigtig kom noget ud af på skoleforums-mødet. Har primært betydning for matrikelskolerne, hvor flere skolekulturer skal samarbejde!

- Den økonomiske tildeling for skolerne:  
Arbejdsgruppe nedsat for at kigge ind i hvordan midler fremover fordeles – Jakob er inviteret med i arbejdsgruppen  
Principper for fordeling af økonomi aftalt:
  1. Ressourcer skal matche behov
  2. Der skal være transparens i fordelingen
  3. Det er skoleledelserne der alene styrer de tildelte midler
- SKB-årsplanen kører lidt ad hoc frem til sommerferien, hvorefter det er planen, at arbejdet igen bliver mere systematisk

#### **Nyt fra forældre på årgangene:**

- 8. årgang: Møde om alkoholpolitik mm afholdt. Bekymring om puff-bars.  
Mette: Vi er opmærksomme på problematikken, men det er meget begrænset hvor meget konkret, vi er blevet gjort opmærksomme på!  
Sarah: Flertalsholdningen er at det er klamt!
- 0.årgang: Henvendelse fra forældre der er kede af deres klasselokale i glashuset.  
Mikkel: Vi arbejder på at finde en mere hensigtsmæssig løsning og er i dialog med kontaktfarældrene om deres bekymring.
- Henvendelse fra borger om cykeltrafik i tunnellen
- Forslag fra forældre om venteliste til kommende 0. klasse.

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Forslag om at vi planter et træ til minde om Heidi. Idé tidligere vendt. Drøftes i ledelsen</li> </ul> <p><b>Nyt fra kommunalbestyrelsen:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Fraværende</li> </ul>
<b>Pkt. 4 (D)</b> (30) min <b>Udviklingsplan – orientering om Mettes oplæg og drøftelse.</b>	Gennemgang af udviklingsplan v. Mette (Link-til slides)
<b>Pkt. 5 (D)</b> (60) min <b>Digitale hjælpemidler – genbesøg princip.</b>	<p>Dokument gennemgås i fællesskab og nedenstående input og rettelser drøftes:</p> <p>Digitale hjælpemidler – hvad det kan på inklusion?</p> <p>Hvad er personlige enheder? – behov for præcisering så det fremgår, at det er til enheder brugt i en læringskontekst (også når det gælder bring your own device)</p> <p>Det digitale må ikke stå i vejen for lærer-elev relationen</p> <p>I samarbejde med forældrene (fremskrive forældrenes rolle)</p> <p>Dokument med foreslåede rettelser sendes ud til alle i bestyrelsen mhp. videre drøftelse på næste SKB-møde</p> <p>Snak om brug af telefoner i skolen – vi åbner op for en diskussion på næste møde</p>
<b>Pkt. 6 (O)</b> (30) min <b>Åben skole – evaluering og opfølgning med forældre.</b>	<p>Generel positiv oplevelse af dagen – der er kun hørt få negative rystelser, hvor nogle forældre bl.a. oplevede det som et stort arbejdspress!</p> <p>Zahra: Rigtig gode tilbagemeldinger fra alle elever der har ytret sig</p> <p>SKB laver et spørgeskema og sender ud til alle der stod for at undervise på dagen. (Caroline laver udkast)</p> <p>Spørgeskemaerne sendes ud, så de sikrer individuelle besvarelser</p>
<b>Pkt. 7 (B)</b> (10) min <b>Godkendelse af timetalsplan</b>	<p>Mette præsenterer timetalsplanen og fremhæver ændringer fra tidligere.</p> <p>Planen godkendes af SKB</p>

**Pkt. 8 (D) (7) min**

**EVT:**

Vær obs på ændring af dato for det sidste SKB-møde i år. Det er rykket, da det lå oven i translokationen.

**Kommende skolebestyrelsesmøder (17-20):**

Tirsdag                      16.05.23                      kl. 17-20

Onsdag                      14.06.23                      kl. 17-20  
Inkl. spisning

**Kommende møder i Skoleforum (17-19):**